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Geachte fracties,

Op 12 oktober 2021 heeft u raadsvragen ingediend inzake de spoedige realisatie van flexwoningen. Met deze 
brief geven wij antwoord op uw vragen.

1. Wat is de actuele stand van zaken betreffende het verkenningstraject dat wethouder Arends 17 
maanden geleden heeft aangekondigd?
Antwoord:
In de maand november wordt het college van B&W geïnformeerd over de inhoudelijk positieve 
uitkomsten van het verkenningstraject. Hiervoor is een notitie Flexwonen in Lansingerland opgesteld. 
Ook u wordt middels een raadsbrief geïnformeerd over de uitkomsten en het vervolgtraject.

2. Welke stappen heeft het college ondernomen om flex-woningen te realiseren gedurende deze 17 
maanden?
Antwoord:
Er is op basis van gesprekken, cijfers en gegevens en landelijke trends een notitie over Flexwonen in 
Lansingerland tot stand gebracht. Het expertiseteam van BZK heeft daarbij haar bijdrage geleverd in 
de vorm van digitale en fysieke bijeenkomsten.

3. Welk beeld heeft u van de behoefte aan flex-woningen in Lansingerland?
Antwoord:
Op basis van gegevens van de gemeente, landelijke cijfers en ervaringen en gegevens van 3B Wonen is 
de inschatting gemaakt dat er zonder meer een doelgroep bestaat voor 100-150 flexwoningen. Daarbij 
inbegrepen de huisvesting van 50 statushouders.
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4. Bent u het met ons eens dat de signalen van personen en gezinnen die, om welke reden dan ook, in de 
problemen zijn gekomen en geen eigen woonruimte meer hebben en noodgedwongen inwonen bij 
anderen of zelfs zonder huis cq zonder een dak boven hun hoofd in Lansingerland verblijven toenemen? 
Antwoord:
We beschikken niet over exacte cijfers aangaande een toename van hetgeen u schetst. Wel 
onderkennen wij dat de ontwikkelingen in de maatschappij bijdragen aan de toename van urgente 
woonproblemen. Dit blijkt bijvoorbeeld al uit de verdubbeling van het aantal dak- en thuislozen in 
Nederland naar 40.000 personen in de periode 2009-2018.

5. Bent u het met ons eens dat de situatie genoemd bij 4 zeer onwenselijk is?
Antwoord:
Wij onderkennen dat de toename van urgente woonproblemen met mogelijke dakloosheid onwenselijk 
is.

6. Bent u het met ons eens dat voor deze groepen genoemd bij 4 een urgente oplossing moet komen, 
aangezien het tekort aan woningen groot is en sommige schrijnende gevallen niet in aanmerking 
komen voor urgentie conform de huidige verordening?
Antwoord:
Wij zijn het met u eens dat er een inspanningsverplichting rust op het realiseren van woonoplossingen 
voor de door u genoemde personen. Daarom is in mei 2020 namens wethouder Arends aan de 
gemeenteraad de toezegging gedaan te onderzoeken of Flexwonen een gewenst en haalbaar woon- 
product is binnen de gemeente Lansingerland.

7. Bent u het met ons eens dat deze problematische situaties ongetwijfeld maatschappelijke gevolgen 
gaat hebben voor de ouders, de kinderen en voor de gemeente op kort en lange termijn?
Antwoord:
Dat zijn wij met u eens. Vandaar dat wij waarde toekennen aan het onderzoeken van de haalbaarheid 
van flexwonen om ook via wonen hierop in te kunnen spelen.

8. Bent u het met ons eens dat de gemeente een bijzondere verantwoordelijkheid heeft om dit probleem 
het hoofd te bieden en zo snel als mogelijk voorwaarden dient te scheppen waardoor anderen, 
bijvoorbeeld 3B-wonen, in staat zijn om de benodigde flex-woningen te realiseren voor de inwoners 
van Lansingerland waar dit noodzakelijk is?
Antwoord:
Op inhoud, doelgroep en kwantitatieve omvang hebben wij het onderzoek naar Flexwonen in 
Lansingerland afgerond. Met positieve conclusies. Flexwonen vormt een gewenst aanvullend 
woonproduct op de reeds bestaande woonproducten en draagt bij aan Pijler 1 uit de woonvisie 2021 - 
2025 ‘Een plek voor iedereen’.

9. Kunt u ons zeggen of er al gesprekken geweest zijn met 3B wonen over het realiseren van flex- 
woningen en zo ja, wat is de status van deze gesprekken.
Antwoord:
Voor het onderzoek naar de wenselijkheid en haalbaarheid is samen opgetrokken met woningcorporatie 
3B Wonen. Op inhoud herkennen we beiden de wens naar realisatie.
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10. Als het antwoord op vraag 9 nee is, bent u dan van mening dat de gemeente op zeer korte termijn 
deze gesprekken met 3B moet aangaan en wanneer denkt u dit te gaan doen.
Antwoord:
N.v.t.

11. Verwacht het college nog dit jaar een voorstel aan de gemeenteraad te kunnen doen voor de realisatie 
van flexwoningen? Zo nee, waarom niet en wanneer verwacht u dat wel te kunnen doen?
Antwoord:
De gemeente gaat de woningen zelf niet realiseren, dit wordt door een derde partij uitgevoerd. Er is 
nog tijd nodig voor het verder uitwerken van de locatie(s) en de gemeentelijke kosten. Ook vormt het 
nog een hele uitdaging om voor een benodigde exploitatietermijn van 25 jaar opeenvolgende locaties 
beschikbaar te kunnen stellen. In de fase dat we één of meerdere locaties geschikt achten is 
zorgvuldige omgevingsparticipatie van groot belang. Vervolgens moeten we nog een partij gaan 
selecteren.

12. Wat is er voor nodig dat toch dit jaar door het college een voorstel aan de raad gedaan kan worden 
inzake de realisatie van flexwoningen?
Antwoord:
Zie antwoord onder vraag 11.

13. Per welke datum verwacht het College dat de flex-woningen daadwerkelijk gerealiseerd kunnen zijn in 
Lansingerland onder meer ter oplossing van de bij 4 genoemde problematiek?
Antwoord:
Hier is geen sluitend antwoord op te formuleren. De door ons gevoelde urgentie en de wens voor een 
zorgvuldige benadering van het locatievraagstuk willen wij samenbrengen. Onze ambitie is u in de 
eerste helft van 2022 een voorstel voor realisatie voor te leggen. Indien u tegen dat voorstel ja zegt, 
kan in de tweede helft van 2022 uitvoering worden gegeven aan het besluit. Omdat de inhoud van het 
besluit nog tot stand moet komen leggen we ons nu niet toe op een te verwachten datum.
De volgende stappen moeten nog worden doorlopen:
1. Uitwerken van verschillende locaties op gemeentelijke kosten;
2. Uitwerken van verschillende locaties op stedenbouwkundige eisen;
3. Locaties aan elkaar koppelen om in opeenvolging een exploitatietermijn van minimaal 25 jaar te 

kunnen garanderen;
4. Omgevingsparticipatie om tot draagvlak te komen voor die locaties die we geschikt achten;
5. Het selecteren van een partij na het gezamenlijk verkennen van een businesscase.

Een gunstig onderdeel van de realisatie van Flexwonen vormt de korte procedure voor tijdelijke 
ontheffing van het bestemmingsplan van één of meerdere te benutten locaties.
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Wij verwachten dat wij met deze brief antwoord hebben gegeven op uw raadsvragen.

Met een vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders van Lansingerland

Esther Boonstra
plv. Gemeentesecretaris

drs. Pieter van de Stadt 
Burgemeester
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